
Coordinació Districtes

ACTA DE LA SESSIÓ DEL CONSELL MUNICIPAL DEL DISTRICTE 5

Núm.: 1/2023
Caràcter: ORDINÀRIA
Data: 17 d’abril de 2023
Horari: De 18 h a 20,30 h
Lloc: Centre Cívic Avel·lí Estrenjer

Hi assisteixen:

Patricia Reche Martínez Presidenta

Xavier Real Representant Grup Municipal ERC-MES

Carlota Menéndez Plans Representant Grup Municipal PSC

Laura Poyatos Sánchez Representant Grup Municipal Tot per Terrassa

Juan Alfonso Fagundez Mezquita Representant AV Casc Antic Can Boada

Joana Egea González Representant suplent AV Can Gonteres

Salvador Esquius i Argilés Representant AV Can Roca

Assumpció Solé Sala Representant AV Sant Pere

José Francisco Navajas Adán Representant AV Grups Gibraltar-Pl Lluís Companys

José Miguel Sanz Martínez Representant  suplent AV Torrent d'en Pere Parres

Ramón Costa Palet Representant AS d'entitats socioassistencials

Membres excusats:

Jennifer Sánchez Hernández Representant AV El Molinot

Marta Cortadas Camats Representant AS d'entitats educatives

Alfonso Morales Herrerias Representant AS d'entitats de gent gran

Montserrat Lao Gómez Representant AS d'entitats socioassistencials

Mikel Berga Roca Representant AS d'entitats de lleure

Jaume Casas Ortega Veí barri Can Boada Casc Antic

Membres absents:

Ivonne Ortiz de Zarate Representant Grup Municipal Junts per Terrassa

Antonio Amate  Martínez Representant AV Can Boada del Pi

Luís García Mullor Representant AV Pla del Bon Aire

Pere Alsina de Haro Representant AV Poble Nou - Zona Esportiva

Júlia Giménez Jurado Representant AS d’entitats culturals

També hi assisteixen:

Miquel Pérez Almudaina Director Àrea Estructura Territorial i Atenció Ciutadana

Isabel Fernández Lázaro Secretària
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Ordre del dia

1. Aprovació de l’acta del Consell Municipal del dia 28 de novembre de 2022
2.  Consell  Municipal  del  Districte  V  2019-2023.  Dades  generals,  dinamització  i  Barris
Saludables
3. Informacions de Presidència
4. Precs i preguntes
5. Consultes de la ciutadania

Desenvolupament de la sessió

Obre la sessió la presidenta del Consell la senyora Patrícia Reche Martínez i dona les gràcies a
tots els consellers i conselleres  per  la seva  assistència.

Comenta que és la darrera sessió  del  Consell  en aquest  mandat,  explica que els  consells
municipals de districte són els espais formals de participació territorials, on un grup de persones
(entitats,  col·lectius,  ciutadania  i  representants  municipals)  es  reuneixen  periòdicament  per
debatre i fer propostes per millorar els districtes.

La  participació  ciutadana és  fonamental  per  a  la  bona salut  de la  democràcia,  i  totes  les
persones tenen dret a incidir en l’acció dels governs més enllà de les eleccions.

L’objectiu és impulsar i desenvolupar la participació en els districtes amb la finalitat d’apropar la
gestió municipal i la ciutadania i vetllar per una política municipal que millori la qualitat de vida
dels veïns i les veïnes del territori.

Com hem dit al començament, aquest serà el darrer Consell del mandat 2019-2023.

Les persones membres del plenari dels consells cessarem automàticament per finalització de
mandat.

El mandat del consell municipal de districte coincidirà amb el de la corporació municipal i, per
tant, es renovarà en la seva totalitat amb motiu de l’inici de cada nou mandat.

Per  tant,  la  totalitat  de  les  persones  membres  del  plenari  cessarem  automàticament  per
finalització  del  mandat,  que  coincideix  amb  la  data  de  celebració  del  ple  constitutiu  de
l’Ajuntament.

Us volíem donar les gràcies per la vostra participació en els consells del districte 5. Crec que és
cert que la participació està disminuint arreu, per desgracia veiem que en totes les entitats i
col·lectius la participació costa, però crec que és molt important que persones i entitats que
esteu aquí continueu fent la vostra tasca comunitària i de ciutat, perquè al final la ciutat sense la
participació no fem res. Necessitem que les persones es mobilitzin, s’agrupin i facin entitats i
activitats.

Donar-vos les gràcies per tot el que heu fet. Jo em vaig incorporar l’últim any ha sigut curt però
intens i us vull agrair també el vostre acompanyament com a presidenta del districte 5 que m’he
sentit molt acompanyada per tots i totes vosaltres.
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1. Aprovació de l’acta del Consell Municipal del dia 28 de novembre de 2022

Obre aquest punt de l’ordre del dia. Pregunta si hi ha alguna esmena a fer a l’acta de l’ anterior
reunió del Consell Municipal de Districte. Com no n’hi ha cap, s’aprova  l’acta.

2.  Consell  Municipal  del  Districte  V 2019-2023.  Dades generals,  dinamització i  Barris
Saludables

La Sra. Patrícia Reche dona pas al resum del que s’ha fet,  en el marc del consell,  aquest
mandat. Tots i totes ho coneixeu, perquè ho heu viscut, més que jo inclús. 

Informa que la Sra. Isabel Fernández explicarà el que s’ha fet en aquest mandat. Jo no ho faré
perquè durant els tres primers anys no hi he sigut.

La Sra. Carlota Menéndez pren la paraula per acomiadar-se del Consell,  ja que per motius
laborals  no  pot  quedar-se  a  tota  la  sessió,  però  no  volia  acabar  sense  acomiadar-se
personalment. Manifesta que per ella ha estat un plaer formar part del Consell Municipal de
Districte, ha après coses i  ha conegut gent interessant.  Agraeix molt la feina feta tant a la
coordinadora com a totes les persones que esteu aquí. Ens veiem l’any que ve o pel carrer. 

Es passa a la presentació resum. La Sra Isabel Fernández explica  que a la presentació  s’ha
volgut plasmar el resum del que s’ha dur a terme durant aquests últims quatre anys. Veure
ANNEX 1.

Les primeres diapositives parlen de que ha estat un mandat marcat per la pandèmia, el nombre
de sessions que s’han realitzat i la composició del Consell.

Tot seguit es parla del procés participatiu que es va dur a terme sobre el concepte de barris
saludables i es fa un repàs de com va ser el procés i les propostes que van ser les més votades
al Consell del D5.

A continuació es fa un repàs de la dinamització que s’ha fet al Districte, el 2019 només les
activitats finals (posteriors a les eleccions del 2019), el 2020 en plena pandèmia es va decidir
cedir la partida de Dinamització a finalitats socials. El 2021 i 2022, s’inicia una nova manera de
treballar  a  través  d’una  nova  línia  de subvenció  i  és  on neix  la  primera  comissió  tècnica.
S’explica que es van decidir dos projectes, el canal digital i el Districte 5 en clau social i algunes
actuacions i imatges del que es va dur a terme. El 2022, la continuïtat del Canal Digital i l’acte
del 25N, també amb imatges que ho il·lustren.

El Sr. Salvador Esquius fa un incís i diu que enguany s’ha tornat a posar en marxa la difusió del
D5 i s’ha decidit que no es continua donant suport al Canal, perquè s’ha fet una valoració de tot
el que s’ha rebut i no hi havia massa interès per part de les entitats per difondre les diferents
activitats.  Es  va fer  un  gran  esforç  per  expandir-ho,  però  no  ha  acabat  quallant  el  que
s’esperava, per tant la comissió va decidir no continuar amb aquest canal per majoria absoluta.
Es va votar reprendre el que es va fer l’any 2019 que era la Diada d’Entitats del Districte i
seguir donant suport a l’acte del 25N.

Informa que el dia 20 a les 18 h es fa la reunió de la Comissió Tècnica de Dinamització al local
del Pla del Bonaire, per concretar el dia que es farà la Diada d’Entitats, que serà el mes de
setembre. És fa des del Consell una crida a totes les entitats perquè hi hagui força participació.
Es farà a la plaça de Ca Roca i encara s’han de perfilar les actuacions.

El Sr. Jose Miquel Sanz diu que li sorprèn que no hi hagi una valoració política de la gestió de
l’Ajuntament durant aquests quatre anys. Des del punt de vista de la meva associació, de la
gestió de l’Ajuntament del meu barri dir que més que mala gestió el que ha fet l’Ajuntament, és
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que no ha fet res. Ens sentim malament en relació a aquesta gestió. Trobem que hi ha moltes
mancances encara i parlem de temes de participació ciutadana i d’aquest Ple, aquest districte
hauria de ser un exemple. La mancança que té l’Ajuntament pel que fa la descentralització de
les seves polítiques,  no pintem res.  La gestió del  Ple del  districte  5,  la  coordinació  de les
entitats per fer dos actes,  parlen molt  malament del  Ple del districte.  Potser és també una
qüestió nostra, però qui es creu això de la participació, nosaltres, perquè l’Ajuntament no s’ho
creu, perquè no impulsa canvis en aquest sentit. Ho hem demanat alguna vegada que estaria
bé un cert pressupost, per exemple, per decidir quins carrers s’han d’asfaltar, que deixin que
sigui el districte i les seves entitats que tenen un coneixement igual o millor que l’Ajuntament de
quines necessitats hi ha, però això no es fa. Llavors què passa, que es concentra la inversió
allà on sigui. Jo no qüestionaré mai la inversió que es faci a qualsevol barri, felicito als barris
que tenen inversió, per exemple Lluís Companys Can Boada, perquè els estan fent unes orelles
fantàstiques, però em pregunto, per què a Pere Parres no han fet res?. Vull dir, quin criteri
polític hi ha? No n’hi ha cap, aquí no hem discutit res. Ha passat per aquí el tema? No ha
passat  res.  Per  què  serveix  participar  en  aquest  Ple?  Per  res.  Si  tot  ha  de  funcionar  per
instàncies, continuarem fent instàncies, però la participació un espera que sigui una altra cosa.
A més a més vull  recordar que va haver-hi un procés de participació ciutadana on la meva
associació  va  presentar  un  projecte  que  va  sortir  escollit  per  tots  aquests  membres  i  que
l’Ajuntament no ho ha complert. És un gronxador adaptant a cadires de rodes. Fins que no
tinguem aquest gronxador en algun lloc del districte ho diré, l’Ajuntament ha esbiaixat un procés
participatiu canviant el resultat del procés. Jo ho qüestionaria políticament, des de la meva
associació, la gestió que s’ha fet aquests quatre anys no ens ha agradat.

La Sra. Patrícia Reche diu que això del gronxador si que ho vam enviar amb la coordinadora,
perquè es mirés i vam demanar la documentació. Això ho mirarem. 

Referent al que comentaves si això és l’espai per definir o decidir el tema dels asfalts. També
m’he informat del tema, òbviament, al entrar nova volia saber si s’havia fet sempre i no s’ha fet
mai. Llavors potser s’ha de replantejar si aquest és l'òrgan de decisió. Si que és veritat que això
no és polític ni molt menys, nosaltres no decidim si s’ha de fer a Can Boada i enlloc més. Hi ha
un  procés  on  hi  ha  uns  professionals  que  estableixen  les  coses  que  s’estan  fent  a  Lluís
Companys Can Boada. Són del Next Generation i ara el relat de ho estan fent ara que hi ha
eleccions,  doncs no, nosaltres haguéssim volgut que hagués estat  abans,  i  no ara un mes
abans de les eleccions que els carrers estesin aixecats. Òbviament haguéssim volgut que es
fes abans. Els Next Generation han arribat ara i a partir d’una priorització dels tècnics, que són
qui han dit quins estan en millor o pitjor estat, s’ha fet. Si que és cert que a Pere Parres no s’ha
fet res, a molts espais no s’ha fet res, perquè per desgracia el pressupost de l’Ajuntament s’ha
vist molt afectat per tot l’increment pressupostari que ha repercutit en els temes de la llum, de
l’aigua, en tots aquests temes que s’ha vist afectat i una pandèmia mundial, el pressupost s’ha
trastocat i això tant de bo no hagues estat així. Moltes coses que estaven planificades es van
haver de modificar i demanarem disculpes mil milions de vegades, però és que la pandèmia no
l’hem generat nosaltres. És complicat i en soc conscient que aquests quatre anys han sigut
molt complexes, qui ens vulgui donar la culpa a nosaltres a Tot per Terrassa i Esquerra que
som qui estem governant, doncs que ho faci així, cadascú ha de saber el què creu i el què
comporta la seva creença, jo no ho jutjaré.  Torno a repetir  que Pere Parres s’ha vist  més
afectat que no s’ha fet, doncs ho sento Txetxu, tant de bo pogués dir que s’han fet moltes
coses. És complicat i ha estat un mandat molt complicat i a nivell pressupostari s’ha vist molt i
molt afectat per tota la situació. El que comentaves de la gestió, l'òrgan i el resum que deies
polític, també m’he informat i mai s’havia fet a la finalització de cap mandat que faci un resum
polític.  Crec que aquí no és el  lloc per fer un resum polític,  aquí  és un resum de com ha
funcionat el Consell Municipal. Repeteixo m’he informat i no s’havia fet mai. Si voleu que això
s’incorpori, ho parlem i com a Consell decidim si creiem que aquí és on jo he de fer un míting
polític dient  que bé que ho hem fet. Jo crec que no és l’espai, però si ho considereu, no sé,
mirem si l’any que ve hi soc o no hi soc o a qui hi hagi li diem volem que ho facis i que ho faci.
Recollim  la  teva  demanda  i  la  teva  crítica.  Em sap  super  greu  que  marxis  amb  aquesta
sensació d’aquests quatre anys. Espero que si seguim, ho fem millor i sinó qui segueixi que ho
faci millor.
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La Sra.  Assumpció  Solé  diu  que ella  ha qüestionat  molt  la  participació.  Que no es faci  la
valoració política has donat la opinió de com ha funcionat fins ara, però hi poden haver canvis
en  les  coses  i  jo  també  m'afegeixo  una  mica  al  nivell  de  participació,  tot  i  que  som una
associació que hem vingut quan hem pogut, perquè som una associació que som poquetes. Jo
estaria d’acord en que fos més participativa. Ens fem un tip de fer instàncies i potser seria aquí
l’espai, si es pren nota per nosaltres. Hem demanat poc a Sant Pere. Sempre són excuses, no
hi ha pressupost, a veure que em diuen de patrimoni, i no em poso amb la persona que ho fa.
Un espai més participatiu, però no de dir, fem un Canal, d’acord, totes aquestes coses són
super importants i  ens serveixen a tots, però una mica més de marge de decidir,  no hi ha
només això de l’asfalt,  hi  ha moltes coses.  Això de l’asfalt  s’ha de mirar  en el  conjunt  de
Terrassa, però en els barris que cada un té la seva característica, jo em sumo això de dir que
sigui la participació.

La Sra. Isabel Fernández respon que quan es va fer el procés participatiu es va fer una certa
anàlisi dels Consells de Districte, i que una autocritica que fem com a Servei és que hem d’obrir
una mica més el debat. Moltes vegades hem fet que l’Ajuntament us ha informat dels projectes
actuació i això potser si que ens ha restat. A l’escenari que jo he viscut que ha sigut una mica
pandèmic,  potser si  que ens a faltat aquell  espai per poder dir,  escoltar al  districte trobem
que....En l'anàlisi feta durant el procés, s’ha tingut en compte això que esteu apuntant.

La Sra. Assumpció Solé diu que em sembla molt bé que heu fet molt bona feina sinó potser ja
no vindria, però arriba un moment que es necessita més.

La Sra. Patrícia Reche diu que a mi també em sap greu que tingueu aquesta percepció, perquè
la que està aquí políticament soc jo. Molts dels precs i preguntes que es fan o temes que han
sortit aquí o que s’ha comentat jo els he preguntat i els he traspassat al Servei. Hi ha alguns
que s’han fet i potser no són de la magnitud de posar el gronxador que comentaven. Hem anat
batallant i  algunes coses s’han fet,  però no són de l’impacte d’aixecar una vorera. Ho hem
preguntat i ho hem batallat, però és que no hi ha pressupost. Em sap super greu, però tu saps
per  a  mi  la  frustració  d’arribar  a  l’abril  de  l’any  passat,  porto  un  any  i  no  he  pogut  fer
pràcticament res. Amb el pressupost que hem tingut no només en el meu Servei, sinó com a
presidenta del districte 5. Les flors que ens demana el Casal de Sant Pere a Patrimoni. Són
cosetes que jo les vaig demanat, però és molt complicat. 

La Sra. Patrícia Reche  diu que és cert que hem de recollir i mirar de quina manera podem
canviar en quant a un òrgan de participació com és el Consell Municipal. A nivell de que es
diuen les coses i no es fan. És cert, perquè aquest mandat ha sigut així, s’ha hagut de prioritzar
la  pandèmia,  les  mascaretes,  les  pujades  de  la  llum.  Em  sap  greu,  però  és  la  veritat.
Replantegem-nos coses de les decisions, però n’hi ha d’altres que són evidents i tant de bo no
s’haguessin produït.

La Sra. Assumpció Solé comenta que potser és el moment de canviar les coses, una decisió
política, hi ha partits que es presenten i portar-ho al programa i fer-ho després, perquè queda
molt fantàstic, però després.

El Sr. Salvador Esquius afegeix sobre el que deia el Txetxu d’una valoració política i tal. Jo
recordo i parlo d’anys i tots els que han anat venint per aquí ho saben. També en els consells hi
ha representació dels partits polítics, on són? Jo no he sentit mai un debat, com a Can Roca,
dels representats polítics que s’han nomenat allà.

El Sr. Jose Miquel Sanz diu que aquí hi ha representació de dos partits que són els que venen.
Quan parles de política no estàs parlant dels partits polítics. Parles d’aquelles línies d’actuació
que fa l’Ajuntament, això és política. Ell ha dit que les orelles de Can Boada els defineixen els
tècnics, doncs, no. Hi ha d’haver una decisió política de dir, això s’hauria pogut pactar en el
districte i veure on es podria fer, perquè potser Can Boada ho necessita i altres barris també.
Poso aquest exemple, però hi ha moltes coses més que es podien haver fet i no s’han fet.
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Caldria veure, de nou el reglament de participació ciutadana, estic quasi segur que la funció del
consell de districte és això, és per parlar de polítiques.

La Sra. Patricia Reche respon que si, òbviament, però la decisió de si un carrer s’asfalta un
abans que l’altre no és competència del Consell de Districte.

El Sr. Jose Miquel Sanz diu que hi està d’acord, que és una decisió de l’equip de govern i del
Ple, però això no treu que nosaltres puguem opinar. Jo entenc que el Consell de Districte el què
ha de fer és opinar i políticament són les decisions que pren l’Ajuntament. Per exemple en el
tema de la participació ciutadana. 

El Sr. Miquel Pérez comenta que el debat sobre el tema territorial, tema serveis municipals té
un futur que és el projecte de desplegament territorial, que l’hem estat treballant, que ve de
l’anterior mandat i que té per principi bàsic acostar l’Ajuntament als barris del territori. Terrassa
disposarà de quatre seus territorials i en aquestes seus hi haurà aquests debats de priorització
dels serveis públics, asfaltat, via pública, seguretat ciutadana, serveis a les persones. Això és
un projecte que tancarem la junta de portaveus dilluns que ve i que al proper mandat s’haurà de
desplegar.  Si  tot  hagues  anat  bé  i  no  hi  haguessin  hagut  pandèmies  ni  altres  coses,  ja
haguéssim tingut ara models de prova. La primera prova pilot serà al Districte 4, concretament,
al Maria Aurèlia Capmany, però això no ha estat possible per exemple el que deia la regidora
Això ens portarà a una doble xarxa de diferenciar els equipaments cívics, com aquest, dels
equipaments de gestió pública de serveis que seran els territorials. Això si tot va bé al proper
mandat s’ha de tirar endavant.

3. Informacions de Presidència

La Sra. Patrícia Reche obre aquest punt i informa que es farà arribar una enquesta sobre el
funcionament del Consell Municipal de Districte per tal que ens doneu la vostra opinió i pugueu
fer aportacions de millora. Us demanem, si us plau, que ens doneu resposta abans del dia 21
d’abril.

Pel que fa al tema d’organització de la Diada d’Entitats del D5 ja ho ha explicat el Salvador.

4. Precs i preguntes

La Sra. Patrícia Reche obre aquest punt.

El Sr. Cesáreo, al que s’acorda donar la paraula, diu que és l’últim dia de cole, de curs i aquí
expliquem tots com ha anat com si ens anéssim de vacances. El que m’ha agradat és que ara
demaneu en quatre dies respostes, doncs mira quan respongueu a totes les instàncies que
teniu paralitzades que no hem rebut cap resposta. Quan em responguis tu, el mateix dia et
respondré jo l’enquesta. Aquest és  l’interès que s’hauria de veure mútuament.

El Sr. Cesáreo diu que vaig a fer un vaticini, aquí mateix estan fent una obra al carrer Voluntaris
amb Doctor Cistaré s’està arreglant en xamfrà i  a 40 metres més amunt vam demanar una
actuació en uns arbres que estan rebentant el carrer de vianants del Doctor Cistaré. Ho van
marcar amb colors ara fa un mes. S’acabarà aquesta obra i  aquests arbres estaran sense
arreglar. 

El  Sr.  Cesareo  comenta  que  està  content  que  com  a  mínim  ha  fet  efecte.  Veig  tota  la
maquinària i penso aquests arbres seguiran així encara que s’hagi acabat aquesta obra i no
m’agradaria. En el pròxim consell quan ho vegi t’ho explicaré, a veure tenies raó o no. Tant de
bo m’equivoqui. Hi ha més coses.

La Sra. Isabel Fernández  diu que farem un repàs de les que teniu per respondre i es donarà
resposta.
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El Sr. Juan Alfonso Fagundez comenta que heu de tenir en compte que és molt greu el que
està passant aquí avui. Perquè tenen tota la raó va sent hora que en comptes de dir a aquest
Ajuntament que és democràtic, transparent, participatiu, mentida tot. Perquè teniu aquí dues
queixes molt greus que s’han de tenir en compte i ja va sent hora que al Consell de Districte se
li doni més poder, no dieu que voleu un Ajuntament futurista, que tal cosa i tal altra, el poder
decidir  sobre el  futur  sobre el  nostre barri  aquí  si  que li  hem de donar vida a la  proposta
aquesta. S’està reclamant informació. Jo contestaria les instàncies és que això és molt greu el
que esteu fent. Primer teniu una llei que teniu que complir-la que és no sé quants dies totes les
instàncies que rebeu i és que no en contesteu cap.

El Sr. Juan Alfonso Fagundez diu que no s’està reclamant res que no tinguin dret. És molt greu
el  que  s’està  comentant  avui.  Que ho  haureu  de  pressionar  al  proper  govern  que entri  a
Terrassa.  Va sent hora que doneu poder a les entitats a decidir  no a que tinguem l’última
paraula,  però si  que ens tingueu en compte i  molt  seriosament  i  contestar-nos els escrits,
perquè cometeu aquest fallo no d’ara, des que va entrar el Royes. Que contesteu el que voleu,
quan voleu i de la manera que voleu. Això és molt greu i més veritat que aquesta no n’han dit
cap. 

El Sr. Salvador Esquius diu que ja que és l’últim Consell vol saber que passa amb el passatge
lateral, que està tancat encara, paral·lel a la riera i la Serra de l’Obac. 

Una altra  cosa  sempre s’ha parlat  i  entre  cometes de l’altre  Govern es  van  aprovar  unes
cistelles econòmiques, l’asfaltat dels carrers Fàtima, arran de la construcció del nou institut,  i
del carrer Jacint Morera els camions de gran tonatge. Si unes cistelles econòmiques, sis, set
anys, si està aprovat i m’ho va dir a mi  que va sortir en un Ple, el Marc Armengol. No sé que ha
passat amb aquestes cistelles. No s’ha asfaltat el carrer Fàtima i Jacint Morera que van quedar
perjudicats i l’anterior coordinador ho va venir a veure. Ho hem dit a tot arreu les caixes de
distribució de comunicacions de fibra, telefonia internet,  n’hi ha algunes que estan malmeses.
Això ho sap el  responsable  d’urbanisme,  el  que passa que li  preguntaves de síndries i  ell
contestava  de  melons.  Cadascú  ha  d’opinar  una  mica  del  que  domina  més  o  el  tècnic
corresponent. Un dia ens podem trobar l’institut i tots els veïns que estem sense xarxa, ens
quedem tirats. Ja ha passat un cop, no era període escolar i tot el veïnat es va quedar  sense
xarxa. Estan allà els armaris oberts, s’han emportat les tapes, de les pixarades dels gossos
s’ha podrit el ciment i aquestes caixes acabaran caient al carrer. El que se li va dir al  regidor
d’urbanisme, en el fons estic content de que ho deixi, no ha dit res.

Pel que fa al tema de les subvencions les tornem a reivindicar. Quan es tramita una subvenció
es lliura el 80 %, i quan fem les justificacions llavors es lliura el 20%. No sé les altres entitats
com estan,  nosaltres no hem rebut  el  20% encara.  Hem rebut la  carta l’ingrés encara no.
Pregunta als consellers, quants mesos fa que ho heu rebut?.

Alguns consellers responen que setmanes i d’altres mesos. 

El Sr. Salvador Esquius diu que no cal filar prim, que és gener, febrer, març i abril. Es a dir
quan l’exercici fiscal i totes les entitats sense anim de lucre fessin la declaració a Hisenda. A les
justificacions s’està mentint, tu estàs tancant un exercici. L’estàs tancant de tal manera que és
mentida uns números que no són certs. Ja ho validarem i tot  això i cada un és la veritat al seu
gust, però no és així. Quan a una entitat li han dit  el servei tal a donat una puntuació tal i li
toquen tants diners. Pràcticament al aprovar-se ja t’envien el 80% i no pots justificar-ho fins
l'endemà del 31, perquè ha de ser exercici fiscal tancat. Passen els mesos i no és una cosa
d’ara, això és històric. Venen aquí a explicar-te temes d’economia i no sé què i no sé què més i
les que coneixem les entitats no es compleix. Els companys i companyes em pregunten si això
es reclama. 

La Sra. Patrícia Reche respon que en prenem nota i ho traslladem.
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La Sra. Isabel Fernández diu que alguna vegada ho hem comentat i des de Serveis Econòmics
i ens diuen que la manera com es fa és correcta.

El Sr. Salvador Esquius respon que a nosaltres ens han vingut i ens han donat la explicació
com a entitat, d’aquest mandat va venir l’Isaac. Vam acabar la conversa de tots els components
que estàvem allà de tot el que va explicar al final va dir «mirat així teniu raó». Mira-t'ho com
vulguis si tanquem l’exercici de ara vam tancar el 2022, nosaltres ara estem declarant que hem
tancat un exercici d’una cosa que no és certa. 

El  Sr.  Salvador  Esquius  diu  que  no  t’han  entrat  els  diners  i  tu  els  has  de  justificar.  Com
quedem? Justifiques uns diners que no tens? Una mica fotut, no sé.

El Sr. Cesáreo respon que una empresa si factura el 30 de desembre al seu client amb el seu
IVA i tot, aquesta factura aquest senyor l’haurà de declarar a l'exercici, veritat que si?  Com a
un ingrés encara que no l’hagi cobrat. El tres o quatre de gener si no ha cobrat, però si és fals,
el que tu estàs dient no coincideix. A l’any següent no declararàs aquests diners, aquest 20%
no es declara com a ingrés. Els ingressos no és declaren com a ingressos de caixa, moviments
de caixa, sinó pel que tingui declarat la subvenció. Aquest és l'ingrés comptable. 

El Sr. Salvador Esquius diu que l’Isaac va venir a explicar-ho i ho vam entendre.

El Sr. Juan Alfonso Fagundez dóna a la Sra. Isabel Fernández moltíssimes gràcies per totes les
gestions, per tot el teu recolzament, per a tota la teva col·laboració, pel teu interès prestat al
barri et dono moltes gràcies en nom del barri. 

La Sra. Isabel Fernández agreix al Sr. Juan Alfonso Fagundez les seves paraules d’agraïment.

El Sr. Juan Alfonso Fagundez es refereix a la Sra. Reche diuen que el mateix, la teva voluntat
és bona has fet tot el que has pogut i també t’estic agraït perquè al cap i a la fi ens estàs
representant a tots i també agraeix al vicepresident el Sr. Esquius.

La Sra. Patricia Reche diu que es reafirma amb el que el Sr. Fagúndez ha dit amb els dos. 

El Sr. Jose Miquel Sanz comenta que s’uneix a l'agraïment a la Sra. Fernández i també al canvi
de regidoria.  No tenia cap problema amb el  Xavi,  però s’ha de reconèixer un canvi  en les
formes i més proximitat amb l’arribada de la nova regidora i no amb el regidor que teníem i això
s’ha de fer constar. 

La Sra. Patricia Reche dona les gràcies.

El Sr. Jose Miquel Sanz diu que ara toca fer de Pere Parres, ho sento. Començo amb la meva
llista i trec un tema nou. Us demanem informació per escrit de quin tipus de conveni o que
tingueu amb la constructora que està construint a la plaça Cooperativa. L’hi heu cedit un espai
que és públic per posar la grua i per tenir les seves coses. Volem saber quin tipus de conveni i
què ha pagat per fer aquest ús. Dic conveni perquè no sé quin és el terme apropiat.

La Sra. Patricia Reche respon que creu que és cessió.

El Sr. Jose Miquel Sanz comenta que vosaltres com a Ajuntament ho heu cobrat i la meva junta
vol saber exactament quin és el format i què ha cobrat l’Ajuntament per aquest ús. Vaig sentir
l’altre dia al Ple la meva associació està molt emprenyada hi ha relacions que s’estan tensant
molt. Perquè l’Ajuntament no està complint amb el tema del tobogan, ens l’han robat. Amb tala
d’arbre i després no reposar-los. Són moltes coses i no ens agrada gens, que perquè uns cridin
més, feu més cas que als que no cridem. Això tu ho saps perquè t’ho he dit en persona en una
reunió, però ho dic aquí ara, si és tema de cridar estem disposat a començar a cridar. Hi ha
moltes coses que jo ja sé que a l’Isaac Albert li agradava molt parlar de pressupost viu. Però
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que viu que és el pressupost, perquè és un  pressupost de no sé on estarà. Hi havia molts
diners, no hi ha molts diners. No hi ha diners per fer res, es pinta a tot arreu, però no es fa res.
La  meva associació està disposada a començar a cridar, perquè sembla que és l’única manera
que totes les reivindicacions que tenim tinguin sortida. Si el sistema és cridar? doncs cridarem.
El que no és possible és que hi hagi tantes coses pendents. Moltes d’aquestes coses no estem
parlant d’un pressupost important, estem parlant de coses molt petites, per exemple el tobogan,
un tobogan que heu robat només heu de retornar-lo. M’imagino que el tindreu. Si el problema
del tobogan era que no hi cabia així. Quina resposta podeu tenir, que no teniu brigada per
posar el  tobogan? la mateixa brigada que se’l  va  emportar  el  pot  tornar  a posar.  La taula
reivindicativa la mantenim. 

Informa  que  han  presentat  un  escrit  a  la  Generalitat  de  Catalunya  per  demanar  la
reurbanització de la carretera de Rellinars. Sembla que no hi ha ajuntament que ho vulgui fer, ni
el que hi havia abans, ni el que hi ha ara. Ho hem fet nosaltres, ens hem posat en contacte amb
la Generalitat.  

La Sra. Patrícia Reche diu que nosaltres també.

El Sr. José Miquel Sanz respon que no ho sabia. Diu que han demanat el procés participatiu
per definir quins tipus d’ús i mentre no fan res que millorin el tema de la llum, perquè s’ha de fer
alguna cosa pels veïns de la carretera de Rellinars. Que sapigueu que ja hem presentat una
instància. De tota la llista que teniu fins que no estigui resolta  aquí està. Que tingueu clar que
la  primera  reunió  del  Consell  de  Districte  sigui  qui  sigui  qui  estigui  a  la  presidència  o
vicepresidència la meva associació continuarà fent aquestes reivindicacions.

El Sr. Cesáreo comenta que amb això de les reivindicacions no hi ha resposta ni res. A la
cantonada del camp de futbol de Poble Nou, senyors ens ho agafarem molt seriosament. La
riera que hi ha aquí  hi ha una canonada a l’aire del que s’ha menjat ja el terreny. Si plou o per
alguna cosa augmenta aquest cabal aquesta cantonada del camp de futbol se’n va. Ja vam
tenir una reunió amb Urbanisme, però vam divagar amb l’avinguda de les Arts, de Can Colomer
i la urbanització. 

La Sra. Patrícia Reche diu que en aquest  cas no és que no hi hagi resposta. El que s’ha
plantejat i s’ha posat sobre la taula amb el servei encarregat i s’ha fet el traspàs a l’empresa
que està executant tota aquella reurbanització. Jo hi puc anar, però no soc experta en el tema i
l’empresa que porta el  tema i  els professionals, ja no és tema del Sr.  Caballero,  sinó dels
tècnics que estan portant el servei i la pròpia empresa. Ens diuen que en aquest moment està
d’aquesta manera. Nosaltres aquí no és que no t'haguem donat resposta. Nosaltres ens hem
assentat a una taula a parlar del tema,  però ja no depèn de nosaltres.

Segueix el Sr. Cesáreo i diu gràcies pel que dius, perquè amb l’última cosa que vam quedar
amb el Sr. Caballero és que aquesta reparació l’havia de solucionar l’ACA i si no se’n feia càr -
rec havia  de fer-ho Serveis  Generals.  No involucrem a l’empresa això no va per l’obra de
l’avinguda de les Arts. Si ho ha de fer Serveis Generals això costa. Això va ser l’any passat. Un
pressupost crec que recull  totes les propostes que hi ha anteriorment. Imagino que si l’any
passat s’ha parlat d’aquesta cantonada del camp de futbol, no han tingut el mínim detall d’apor-
tar de posar alguna partida de revisió per solucionar aquest problema sigui de qui sigui, encara
no ens han dit si és l’ACA o no. 

La Sra. Patrícia Reche comenta que hi ha un error. Es va dir que Serveis Generals va fer
l’estudi i no hi havia perill de despreniment, ni per a ningú que pogués passar per allà a dia
d’avui,  per  la  qual  cosa,  no actuaria  al  camp de futbol.  El  que s’intentaria  o  bé l’empresa
desenvolupadora de Can Colomer o l’ACA, si és que la canonada estès en perill i considerava
és traspassava aquesta informació a aquestes dues entitats, per si hi havia alguna que hagués
d’actuar, perquè les seves funcions així ho requerissin, ho fessin.  
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El que es va dir de l’empresa és el que tu has dit, no és que l’empresa tingui incidència directa,
ja que s’encarrega de tot allò podria ocupar-se d’aquella zona si realment als veïns i a nivell
físic veure com està la situació. S’estava intentat veure si podem arribar a un compromís de
l’empresa, ja que ho fa tot, que ho faci. Aquesta és la informació que tenia d’Urbanisme i el que
es va dir a la reunió.  

La Sra. Reche reitera l'agraïment a totes les entitats que formeu part  d’aquest consell  que
doneu vida i feu totes les activitats que feu als vostres barris i en general al districte. El meu
agraïment  per  aquest  any  que he estat  el  vostre  acompanyament  i  la  vostra  escolta.  Ens
veurem o no l’any que ve i sinó pels carrers de la ciutat. Moltes gràcies.

5. Consultes de la ciutadania

No hi ha consultes de ciutadania.

La presidenta aixeca la sessió, la qual, com a secretària, estenc aquesta acta.

Secretària Presidenta

Isabel Fernández Lázaro Patricia Reche Martínez
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